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REFERAT 
 

Punkt 1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 

 

Punkt 2. Godkendelse af referat 

Godkendt, men Jørgen havde et par bemærkninger til følgende punkter: 

Punkt 3. Jørgen understregede, at enten var det vigtigt, at 1 rate for 2021 bliver udbetalt ligeså snart, 

at der bliver åbnet for forsupplement eller bevilliges et engangsbeløb på 70.000 kr, da han skal 

betale fakturaen vedr. januar udgaven først i december. 

Punkt 4. På sidste møde spurgte han ind til rapporten ”Kommunernes brug af demografiske 

modeller” som Vive har udarbejdet. Han kunne godt tænke sig at vide, hvad Fredericia Kommune 

har svaret på det. Yelva har spurgt Økonomi og de har svaret, at de ikke har svaret på 

spørgeskemaet. Som opfølgning er rapporten og en introduktion til rapporten sendt til Seniorrådet 

efter mødet.  

Punkt 6. vedr. sagen fra Hannerup, så synes Jørgen stadig, at Seniorrådet mangler en uddybning af 

forløbet og hvad, der er gjort for, at det ikke sker igen. Under diverse orientering v/Yelva vil Yelva 

uddybe lidt mere, men vil ikke komme ind på de personfølsomme oplysninger.as 

 

Punkt 3. Status P-Avisen 

Til næste udgave vil der bliver udarbejdet 2 artikler. En om Seniorbofællesskaber og en om 

brugerrådenes ensomhedsprojekt ”Cafe for en som dig” 

Avisen skifter pr. 1. januar 2021 navn til Senior Nyt Fredericia. 

Flemming har bedt Pro-Print om at lave et nyt layout med det nye navn 

Deadline vedr. næste udgave er 2. december 2020. 

 

Punkt 4. Nyt fra Rådets medlemmer 

Jytte og Finn har været til møde med tilgængelighedsudvalget vedr. den nye park i Kanalbyen 

sammen med Børge fra Handicaprådet. Referat fra mødet er sendt ud til Seniorrådet.  

 

Jytte og Flemming er inviteret med i et samarbejde om ny Sundhedspolitik.  

 

Punkt 5. Sager til Senior og Handicapudvalget 

Punkt 5.1 3. budgetopfølgning 202 for Senior og Handicapudvalget 

Yelva orienterede om sagen og Seniorrådet tog den til efterretning 



 

Punkt 5.2 Handicapprisen 2020 og overrækkelsesarrangement 3. december 

Yelva orienterede om sagen og Seniorrådet tog den til efterretning 

 

Punkt 6. Træning på aktivitetscentre. Sussie Enghøj Bruun deltager i dette punkt 

Sussie orienterede om sagen. Aksel ytrede bekymring for de parkinsonpatienter, som i dag benytter 

selvtræning på aktivitetscentrene, da træning er en vigtig del af deres behandling.  

Birte ytrede også stor bekymring.  

Flemming argumenterede for, at det gav god mening, hvis der var en billig mulighed for træning, da 

ikke alle pensionister har råd til dyrere tilbud.  

Det er positivt, at udvalget lægger beslutningskompetencen ved brugerrådene, som er tættest på 

brugerne. Spørgsmål vedr. økonomi må aftales mellem brugerrådene og de berørte udvalg, når 

problemet opstår. 

 

Punkt 7. Diverse orientering v/Yelva 

Punkt 7.1 Brandsikring på plejehjem 

Yelva orienterede om status vedr. brandsikring på plejehjem. Processen har været lidt udfordret på 

grund af besøgsrestriktionerne på Plejehjemmene, men det er planen at være i mål i løbet af 1. 

kvartal 2021  

 

Derudover gav Yelva en yderligere orientering vedr. sagen på Hannerup. Da der generelt er ekstra 

pres på sårbehandling, er det besluttet, at der bliver endnu en sårsygeplejerske tilknyttet 

Sygeplejeklinikken.  

 

Yelva gav en kort status på Corona i Fredericia. Udviklingen ligger rimelig konstant og det betyder 

desværre, at der ikke er meget håb om, at der sker ændringer i besøgsrestriktionerne på 

Plejehjemmene. I forhold til julen vil Yelva gerne drøfte, hvordan man kan håndtere 

besøgsrestriktioner på plejehjemmene i julen. Det tages med som et punkt på Seniorrådsmødet den 

10. december. 

 

Evalueringen af 7000 stemmer kommer ud som pressemeddelelse i eftermiddag og bliver sendt som 

orientering til Seniorrådet ligeså snart Janni modtager den. 

 



Punkt 8. Seniorrådsmødet den 18. december flyttes til den 10. december k. 11.00 – 13.00 i 

Byrådssalen på Meldahls Rådhus 

Seniorrådet har noteret sig ændringen. 

 

Punkt 9 Venteliste til pleje- og dagcentre 

Punkt. 9.1 Orientering v/Jan Kargo 

Der er fortsat svagt stigende tendens i ventelisten og derfor er der stadig behov for endnu et 

plejehjem. 

 

Punkt 10. Senere indkomne sager 

Ingen 

 

Punkt 11. Eventuelt 

Der er 2. runde af samtaler vedr. ansættelse af ny koncernchef for Senior og Sundhed på tirsdag den 

24. november. Der er nogle gode kandidater videre og det forventes derfor, at der kan ske 

ansættelse pr. den 1. januar 2021. 


